
Odborná konzultace s NNO 

4. 9. 2018, Toulcův dvůr 

 

Cílem setkání bylo konzultovat se zástupci NNO absorpční kapacity a míru kofinancování u ESIF 

v programovém období 2020+. 

V úvodu Ing. David Škorňa, ředitel odboru dohody o partnerství, evaluací a strategie, MMR-NOK, 

prezentoval několik aspektů nového programového období ESIF (např. snížení stávajících 11 cílů 

kohezní politiky na 5 cílů) a nastínil agendu vyjednávání Národní koordinační jednotky MMR ČR se 

zástupci EU – tvorba rámcových pozic, národních priorit (karet), přičemž do konce roku 2018 by měla 

být dokončena tzv. prioritizace oblastí podpory (v plánu cca 5-6 prioritních oblastí). Dalšími kroky 

bude nastavování intervenční logiky pro nastavení operačních programů, přičemž se počítá s účastí 

zainteresovaných aktérů, včetně zástupců NNO. 

Dalším vstupem představila Hana Frištenská záměr VEU RVNNO prosadit speciální finanční 

mechanismus (malé dotační schéma) v oblasti sociální inkluzi a vzdělávání k udržitelnému rozvoji. 

Seznámila účastníky se základními parametry tohoto schéma, ke kterému se postupně zástupci NNO 

vyjadřovali.  

Seznam námětů/připomínek: 

1) Administrativní 

 Snížit administrativní zátěž; 

 Zjednodušit žargon výzev a jejich větší flexibilita – jsou kostrbaté, nejsou srozumitelné, 

hodně oklešťují realitu, na kterou pak nemůže projekt pružně a flexibilně reagovat; 

 Zrušit výkazy práce, práci na projektu dokládat standardními mzdovými dokumenty 

(výplatnice, smlouva); 

 Zkrácení doby od podání projektu k podpisu smluv; 

 Nastavit paušál, bez nutnosti vykazovat každou nepatrnou změnu v projektu; 

 Pomoc formou digitalizace, IT podpora; 

 Zrušit limitující podmínku výzvy podpory max. 1 projektu na organizaci. 

 

2) Finanční 

 Snížit spodní hranici podpory – zpřístupnění pro malé NNO, které mají malé obraty; 

nezavírat malým NNO dveře;  

 Zvýšit horní hranici podpory – návrh na 3 mil. Kč 

 Neomezovat zdroj kofinancování  - kombinace zdrojů veřejných, obce, krajů, soukromých 

dárců apod.;1 

                                                           
1
 MMR v této souvislosti doplňuje, že míra kofinancování ČR je stanovena na 55%. Jak dále se bude s mírou 

spolufinancování nakládat je předmětem jednání na MF ČR. Zatím nedošlo k žádné veřejné debatě na toto 
téma. Je možné, že pro NNO bude stanoveno 0% kofinancování, ale je také možné, že půjde do výše až 20%-
30%.  



 Co nejmenší kofinancování – ekologické poradny nejsou schopny fundraisovat/zajistit si 

kofinancování – jakákoli vyšší míra kofinancování je pro ně problém vs. tvrzení, že NNO 

kofinancují standardně 10% - 15%. 

 Kofinancování max. 10 % s možností vložit do rozpočtu dobrovolnickou službu; 

 Změna v kofinancování nemůže být náhlá. NNO se snaží připravit, ale zvládnou 10%, max. 

15% kofinancovat; 

 Neefektivní kofinancovat jinými projekty; 

 Možnost investičních projektů. 

Škála zmiňované výše kofinancování se zde pohybuje od 0% až do 20%, přičemž nejvíce 

zmiňována hranice je 10%. 

3) Implementace 

 Podpora spíše dlouhodobějších, systematických projektů, protože malé nepřináší změny 

vs. neopomíjet podporu malých NNO/projektů; 

 Zvýšit délku implementace projektů alespoň na dobu 3 let (za toto časové období lze 

dosáhnout určitých změn); 

 Řešit udržitelnost projektů – jak udržet to, co je už zajetí; 

 

4) Ostatní 

 Začlenit budování kapacit – sledování dopadu změn; rozvinout spolupráci s akademickou 

sférou; 

 Nastavení resortních mantinelů – důraz na propustnost a přesahy – možnost kombinovat 

přístupy, cílovky 

Závěrem Ing. David Škorňa dodává, že se velmi aktivně pracuje s dokumentem Strategie Česká 

republika 2030, který slouží jako východisko pro další práci v nastavování priorit. Dále vyzval ke 

vzájemné interakci, která by pomohla k administrativnímu zjednodušení již na národní úrovni. Pro 

neziskový sektor je důležité počítat s faktem kofinancování a snažit se o zapojování dalších akterů, 

např. měst, soukromý sektor, a aktivaci lokálních spojenectví v co největší míře. 

Je důležité hledat témata, změnu – kam se chceme posunout. 

Na úrovni VEU RVNNO pro další jednání zvážit: 

 zvýšení horní hranice finanční podpory; 

 prodloužit délku implementace projektů. 

 

Vypracovala: Petra Raušová, sekretariát RVNNO dne 6. 9. 2018 

 


